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Núm.: 83, sessió extraordinària  
Dia: divendres, 8 de setembre de 2023 
Hora: 10:30h (1a convocatòria) i 11:00h (2a convocatòria) 
Lloc: Sala de Graus Vella 
 
Assistents 
 
José María del  Amo Bonilla PAS 
Oriol Arteaga Barriel Altre PDI (FA) 
Xavier Batlle Gelabert Director Dept. FMC / PDI (FMC) 
Joan Bertomeu Balagueró Vicedegà 
José Bosch Estrada Cap Estudis EET 
Arturo Carnicer Gonzalez PDI (FA) 
Judit Casaus Sanrama Cap Of. Suport Recerca Física 
Albert Díaz Guilera UBICS 
Beatriz Fernández Morán Cap Of. Suport Dept. Física 
José María Fernández Varea PDI (FQA) 
Cèsar Ferrater Martorell Cap Estudis Física 
Francesca Figueras Siñol PDI (FQA) 
Antoni García Santiago Secretari / PDI (FMC) 
Lluís Garrido Beltran PDI (FQA) 
Eugeni Graugés Pous Degà / PDI (FQA) 
Atilà Herms Berenguer PDI (EEB) 
M. del Carmen Llasat Botija PDI (FA) 
Ignasi López Gabarró Estudiant 
Francesc Xavier Luri Carrascoso ICCUB 
Lluís Mañosa Carrera Vicedegà 
Brugués Palmero Soriano Administradora Centre 
Josep Maria Paredes Poy Director Dept. FQA 
Assumpta Parreño García PDI (FQA) 
Francesca Peiró Martínez Directora Dept. EEB 
Francesc Salvat Gavaldà PDI (FQA)  
Pere Serra Coromina Vicedegà / PDI (FA) 
Manuel  Varela Fernández Director Dept. FA 

 
 
Excusen la seva assistència: 
 
Esteban Aranda Fernández Altre PDI (FQA) 
Adolf Canillas Biosca PDI (FA) 
Sònia Estradé Albiol PDI (EEB) 
Carme Jordi Nebot PDI (FQA) 
Bruno Julià Diaz PDI (FQA) 
Júlia Ladero i Gálvez Estudiant 
José María López Villegas PDI (EEB) 
Joan Núñez Corbacho Estudiant 
Jordi Ortín Rull PDI (FMC) 
Esther Pascual Miralles PDI (FA)  
Sara Portero Castillo Estudiant 
Arnau Ríos Huguet Altre PDI (FQA) 
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Ordre del dia 
 
1. Presentació i aprovació, si escau, de la declaració de la facultat referent a l’assignació d’ús 

d’un espai per a les associacions d’estudiants.  
2. Presentació i aprovació, si escau, de la reclamació, per part de la facultat, d'una actuació 

immediata per al manteniment i recuperació d'espais. 
3. Presentació i aprovació, si escau, de la creació d'una comissió assessora de l'equip deganal 

per a l'adequació del grau de Física a les noves bases reguladores d'estudis de grau i 
màster de la UB. 

4. Presentació i ratificació, si escau, dels acords de la Comissió Acadèmica de la facultat 
respecte a l'aprovació de les sol·licituds de modificacions d’estudis de grau i màster impartits 
a la facultat. 

5. Ratificació de la substitució del representant de l'alumnat a la Comissió de Qualitat de la 
facultat. 

6. Presentació i aprovació, si escau, de canvis en coordinacions de màsters de la facultat. 

Desenvolupament de la sessió 
 
Abans de tractar el primer punt de l’ordre del dia, el degà dona la benvinguda a la Sra. Beatriz 
Fernández i a la Sra. Judit Casaus, que no fa gaire han estat nomenades, respectivament, cap 
de l’Oficina de Suport Departamental i cap de l’Oficina de Suport a la Recerca de la facultat. 
Informa també que les obres en els espais d’administració i gestió avancen a bon ritme i que, 
mentre aquestes obres durin, les esmentades oficines s’ubicaran a la Sala d’Informàtica 
d’Estudiants, mentre que la Secretaria d’Estudiants i Docència es trobarà a la Sala de Juntes. 
 
1. Presentació i aprovació, si escau, de la declaració de la facultat referent a l’assignació 
d’ús d’un espai per a les associacions d’estudiants 
(S’adjunta la declaració.) 
 
El degà recorda que el secretari va fer arribar el juliol passat el document amb la declaració 
consensuada sobre l’assignació d’ús d’un espai per a les associacions d’estudiants. 
 
El Sr. López sol·licita ajornar l'aprovació d’aquest document a la propera reunió de la junta, per 
tal que els membres de les diverses associacions puguin discutir-ne el contingut i proposar 
esmenes, si cal. 

 S'accepta la sol·licitud del Sr. López 
 
 
2. Presentació i aprovació, si escau, de la reclamació, per part de la facultat, d'una 
actuació immediata per al manteniment i recuperació d'espais 
(S’adjunta la reclamació.) 
 
El degà recorda que el secretari va fer arribar també el juliol el document corresponent a aquesta 
reclamació. El text original havia estat proposat per membres de les associacions d’estudiants i 
per representats de l’alumnat en aquesta junta i, després d’un període de recollida d’esmenes i 
suggeriments, el degà va redactar el document final, incloent-hi, a títol comparatiu, informació 
sobre altres finançaments. El degà enviarà aquesta reclamació al rector i al Conseller de Recerca 
i Universitats, tot esperant que sigui escoltada. 

 S'aprova la reclamació 
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3. Presentació i aprovació, si escau, de la creació d'una comissió assessora de l'equip 
deganal per a l'adequació del grau de Física a les noves bases reguladores d'estudis de 
grau i màster de la UB 
(S’adjunta el document explicatiu de la creació de la comissió.) 
 
El degà explica que aquesta adequació s’ha de dur a terme com a conseqüència de l’entrada en 
vigor del Reial Decret 822/2021 d’octubre de 2021. Davant d’aquest fet, s’ha procurat fer els 
mínims canvis possibles en els màsters, mentre que en el grau de Física s’ha considerat oportú 
valorar l'experiència acumulada des que es va implantar el curs 2009/2010 i avaluar si val la pena 
fer canvis més grans, que contribueixin a millorar el funcionament del grau. 
 
Per aquesta raó, es proposa la creació d’una comissió de treball, formada pels membres de 
l’equip deganal i dos membres de cada departament amb experiència en diversos tipus de 
tasques acadèmiques: el Dr. Albert Cirera i la Dra. Neus Vidal, del Dept. d’Enginyeria Electrònica 
i Biomèdica (EEB); el Dr. Artur Carnicer i la Dra. Esther Pascual, del Dept. de Física Aplicada 
(FA); la Dra. Marta Ibañes i el Dr. Josep Perelló, del Dept. de Física de la Matèria Condensada 
(FMC); el Dr. Lluís Garrido i la Dra. Muntsa Guilleumas, del Dept. de Física Quàntica i Astrofísica 
(FQA).  
 
S’obre un debat, en el qual intervenen el Sr. López, la Dra. Figueras, el Dr. Carnicer, el Dr. 
Bertomeu, en qualitat de Vicedegà d’Afers Acadèmics, i el degà, sobre la conveniència 
d’incorporar un representant de l’alumnat a la comissió. El degà creu que el més important ara és 
que la comissió comenci a treballar, ja que d’aquí a dos anys s’acaba el termini per a l’adaptació 
dels ensenyaments a l’esmentat reial decret. Tanmateix, el Sr. López i la Dra. Figueras opinen 
que fora bo que el representant de l’alumnat formés part de la comissió des de l’inici. El degà 
aclareix que no s’hi nega, però que pensa que és la comissió qui ha de dir com vol treballar i si 
vol incorporar un o més estudiants o, fins i tot, altres persones que puguin contribuir a la feina. El 
Dr. Batlle opina que la comissió ha de comptar amb l’opinió dels equips directius dels 
departaments, ja que són els veritables coneixedors de la situació acadèmica de la facultat. El 
degà ho reconeix i respon que es recorrerà a ells quan sigui necessari.* 
 
En acabar la reunió, la Sra. Palmero fa notar que, atès que no es tracta d’una comissió delegada 
de la Junta de Facultat i, per tant, no compta amb representants de tots els col·lectius membres 
d’aquesta junta, caldria adoptar un nom que evités confusions. A tal efecte, suggereix el nom de 
“Comitè Tècnic Assessor de l’equip deganal per a l'adequació del grau de Física a les noves 
bases reguladores d'estudis de grau i màster de la UB” (a partir d’ara, comitè tècnic assessor). El 
degà considera escaient el suggeriment i proposta de denominació.  
 

 S'aprova la creació d’aquest comitè tècnic assessor 
 
 
4. Presentació i ratificació, si escau, dels acords de la Comissió Acadèmica de la facultat 
respecte a l'aprovació de les sol·licituds de modificacions d’estudis de grau i màster 
impartits a la facultat 
(S’adjunten les fitxes de sol·licitud de modificacions de la memòria de cada titulació.) 
 
El Vicedegà d’Afers Acadèmics informa que la Comissió Acadèmica de la facultat (CAFF) es va 
reunir el passat 21 de juliol per aprovar les sol·licituds de modificacions d’estudis de grau i màster 
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impartits a la facultat. A la majoria de màsters es van aprovar modificacions no substancials, 
consistents bàsicament en l’adscripció dels ensenyaments a àmbits de coneixement, en lloc de 
branques; la reducció de l’oferta de crèdits complementaris a un màxim de dotze a cada màster; 
la incorporació d’un parell de condicions addicionals al màster en Física dels Sistemes Complexos 
i Biofísica (limitació de les titulacions d'accés i incorporació de l’opció de matrícula condicionada); 
i la incorporació d’una assignatura optativa al màster en Ciència i Tecnologies Quàntiques. 
(Vegeu els detalls en les fitxes adjuntes.) 
 
Pel que fa al grau d’Enginyeria Electrònica de Telecomunicació, la CAFF va aprovar inicialment 
un conjunt de canvis, els quals incloïen l’adscripció a l’àmbit de coneixement Enginyeria Elèctrica, 
Enginyeria Electrònica i Enginyeria de la Telecomunicació, la modificació d’algunes assignatures 
i la proposta d’un nou itinerari d’especialització en disseny de circuits integrats. Tanmateix, 
posteriorment el Departament d’EEB, responsable fonamental de l’ensenyament, va valorar afegir 
altres canvis, com ara l’adscripció de les matèries de Física, Matemàtiques i Informàtica a l'àmbit 
suara esmentat, la reducció, a dues, de les assignatures optatives que s’ofereixen dins del nou 
itinerari i la reducció, també a dues, de les assignatures optatives que desapareixen. (Vegeu els 
detalls en la fitxa adjunta.) 
 
El vicedegà dona la paraula al Dr. Herms, qui ha estat un dels docents que ha treballat en 
l’elaboració de la proposta de modificació. El Dr. Herms explica que es proposa el nou itinerari 
per adaptar el grau a la creixent demanda de professionals en aquesta disciplina, sobretot a partir 
del PERTE Chip i les accions que se’n deriven. D’altra banda, amb la creació d'aquest itinerari 
també es persegueix visibilitzar el disseny microelectrònic, sobretot per atraure estudiants que hi 
estiguin interessats i evitar que marxin a altres universitats, en les quals l’oferta d’assignatures no 
és tan completa com a la nostra. En relació amb això, el Dr. Herms informa que s'estan engegant 
actuacions a secundària per fer promoció, tant del grau, com del nou itinerari d’especialització. 
 
S’obre un torn de preguntes, en el qual intervenen el Dr. Garrido, el Dr. Paredes, la Dra. Figueras, 
el Dr. Batlle, el Dr. Herms i el degà. En aquest torn s’aclareixen els aspectes següents: 
 
• La sol·licitud de modificacions ha estat aprovada pel Departament d’EEB, tot i que, 

formalment, correspon a la Junta de Facultat l’aprovació, ja que es tracta d’un ensenyament 
propi de la facultat. Si aquesta junta ratifica avui l’acord de la CAFF relatiu a l’aprovació 
d’aquesta sol·licitud, és molt probable que al llarg dels propers dies la sol·licitud sigui 
acceptada pel Vicerectorat de Política Acadèmica i Qualitat. Si això és així, les modificacions 
s’implementaran el curs 2024/25.  
 

• L’impacte econòmic que tindria la incorporació de les dues noves assignatures optatives 
(Disseny de sistemes en un xip, Disseny mixt integrat i radiofreqüència) seria molt baix, ja que 
la major part del material que requeriran els laboratoris corresponents ja es troba en altres 
assignatures actuals del grau.  

 
• Les noves assignatures serien de 3 crèdits, és a dir, de 30 hores lectives, i constarien d’un sol 

grup, de manera que la seva impartició requeriria només dos docents, la qual cosa és 
assumible pel Departament d’EEB. En aquest sentit, la Dra. Figueras demana que, en el cas 
que les modificacions siguin acceptades pel vicerectorat i, en conseqüència, les assignatures 
s’acabin implementant, es faci un estudi real de la càrrega docent que suposaran i de com 
s’afrontarà aquesta càrrega. Els assistents s’hi mostren d’acord. 

 
El vicedegà aprofita per recorda que el PDA de recerca ja no inclou deduccions pels trams de 
recerca. Això suposa que en el recompte de càrrega docent de la facultat hagin aparegut 11.704 
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hores, que corresponen a 14 docents a temps complet, repartides de la manera següent: 2939 (3 
docents) a FMC, 3710 (4 docents) a FQA, 3360 (4 docents) a FA, 1695 (2 docents) a EEB. Davant 
d’això, el degà recorda la importància que té que tothom tingui actualitzat el seu currículum al 
GREC, perquè aquesta és la informació real que es fa servir per a les deduccions d’hores. 
 
 Es ratifiquen els acords de la Comissió Acadèmica de la facultat respecte a l'aprovació 

de la sol·licitud de modificació del grau d’Enginyeria Electrònica de Telecomunicació 
 
 
5. Ratificació de la substitució del representant de l'alumnat a la Comissió de Qualitat de 
la facultat 
 
S’informa que la Sra. Laia Montellà Manuel, fins ara representant de l’alumnat en aquesta 
comissió, s’acaba de graduar, de manera que haurà de deixar aquesta representació. Es proposa 
com a substitut el Sr. Sergio Jiménez Torrejón. 

 Es ratifica la substitució 
 
 
6. Presentació i aprovació, si escau, de canvis en coordinacions de màsters de la facultat 
 
El Vicedegà d’Afers Acadèmics informa que el Dr. Mario Montes ha estat substituït per la Dra. 
Estela Martín en la coordinació del màster en Fotònica de la UB i del màster Erasmus Mundus 
Europhotonics. El canvi ha estat aprovat per les comissions coordinadores dels dos màsters, tot 
i que, formalment, és la Junta de Facultat qui nomena les persones que coordinen els màsters, 
raó per la qual es proposa avui l’aprovació d’aquest canvi. 
 

 S’aprova el canvi de coordinació del màster en Fotònica 
 
 
Acords 
 

1. S’accepta la sol·licitud del Sr. López d’ajornar l’aprovació de la declaració referent a 
l’assignació d’ús d’un espai per a les associacions d’estudiants de la facultat. 

2. S'aprova el document de reclamació, per part de la facultat, d'una actuació immediata per 
al manteniment i recuperació d'espais. 

3. S’aprova la creació d'una comissió assessora (a partir d’ara, comitè tècnic assessor) de 
l'equip deganal per a l'adequació del grau de Física a les noves bases reguladores 
d'estudis de grau i màster de la UB. 

4. Es ratifiquen els acords de la Comissió Acadèmica de la facultat respecte a l'aprovació de 
la sol·licitud de modificació del grau d’Enginyeria Electrònica de Telecomunicació. 

5. Es ratifica la substitució del representant de l’alumnat a la Comissió de Qualitat. 
6. S’aprova el canvi de coordinació del màster en Fotònica. 

 
 
A les 12:10, havent tractat tots els punts de l’ordre del dia, el president aixeca la sessió, de la 
qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
     



 

 6 

El secretari  

 
Antoni García Santiago 

Vistiplau del president 

 
Eugeni Graugés Pous 
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